Exodus- Called to Freedom 

出谷紀- 蒙召得自由
Session 3- Exodus 5-7 • "Let My People ... Worship"
第三節 出5-7 讓我的人民...欽崇

In the Palace of Pharaoh (Exodus 5:1-3)

在法郎的宫殿內（出5：1-3）
1. a. What initial request does Moses make to Pharaoh?

梅瑟初見法郎時有何要求？


b. Knowing that the Egyptians worshiped a myriad of gods, including some represented by oxen, lambs, cattle, and other animals, why do you think it was necessary for Israel to leave Egypt in order to offer their sacrifice to the Lord?

我們知道埃及人膜拜很多神祇，包括以牛、羊、牛羣、及其他動物代表的神，那為什麼以民需要離開埃及去奉獻祭牲給天主？
2. a. What is Pharaoh's initial response to Moses and Aaron's request to take Israel into the wilderness to offer sacrifice to God?

對梅瑟及阿郎最初的請求，讓以民去曠野奉獻祭性給天主法郎如何回應？


b. What is the significance of Pharaoh's statement that he does not "know" the Lord?
法郎說他「不認識」天主，這話有什麼重要性？


Work vs. Worship (Exodus 5:4-21)

工作對比敬拜（出5：4-21）
3. In Exodus 5, Pharaoh orders an increased workload on the Hebrew slaves because of Moses' request. According to the text, what is his reason for this punishment?

在出5，因為梅瑟的請求，法郎加重希伯來人的工作量，這樣懲罰的理由是什麼？
4. a. How do the Hebrew people respond when their taskmasters complain that they are not keeping up with the increased work load?

當埃及監工投訴以民趕不上增加的工作量時，以民如何回應？
b. What does this tell us about the state of Israel's heart? (Review Exodus 4:31 for help with this.)
這回應如何顯示以民的心理狀態？（看出4：31）
Promises of the Father (Exodus 5:22-7:2)

父親的許諾（出5：22-7：2）
5. a. In Exodus 5:22-23, Moses brings the complaints of the Hebrew people before God. What is God's response?

在出5：22-23， 梅瑟把希伯來人的埋怨帶到天主面前，天主有什麼回應？
b. How do the Hebrew people react to Moses' new message from the Lord?

希伯來人對梅瑟由天主帶來的新訊息有何反應？


6. In Exodus 6:30, Moses proclaims to God another statement of his own inadequacy, even going so far to exclaim that he has "uncircumcised lips"-a Hebrew idiom implying that he was slow of speech. What is God's response to this excuse?

在出6：30，梅瑟再次向天主聲明自己的不足，甚至說自己是「笨口結舌」的人，希伯來諺語意謂他拙於發言，天主對他的藉口有何反應？

Mighty Acts (Exodus 7:3-25)

奇蹟異事（出7：3-25）
7. Because Pharaoh would not listen to the requests of Moses and Aaron, God says that he will perform a series of "mighty acts." According to the text, what is the purpose of these acts?

因為法郎不肯聽梅瑟、亞郎的請求，天主說他會行一連串的奇蹟異事，跟據經文，行這些奇蹟異事的目的是什麼？

8. What are the first two of these "mighty acts" and how do they show that "I am the Lord" as God said in Exodus 7:5?

首兩宗奇蹟異事是什麼？它們如何顯示天主在出7：5所說：「我是上主」？
